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Pełny zapis przebiegu posiedzenia 

Komisji Zdrowia

Podkomisji stałej do spraw zdrowia publicznego (nr 2)
25 marca 2021 r.
Podkomisja stała do spraw zdrowia publicznego, obradująca pod przewodnic-
twem posła Marka Hoka (KO), przewodniczącego podkomisji, zrealizowała 
następujący porządek dzienny: 

– omówienie i przyjęcie planu pracy podkomisji na 2021 r.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Małgorzata Siedlecka-Nowak oraz Jakub 
Stefański – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych. 
Przewodniczący poseł Marek Hok (KO): 

Szanowni państwo, otwieram posiedzenie podkomisji stałej do spraw zdrowia publicz-
nego, zwołane przez panią marszałek Sejmu na podstawie art. 198j ust. 2 regulaminu 
Sejmu. Jak państwo wiecie, posiedzenie będzie prowadzone z wykorzystaniem środków 
komunikacji elektronicznej umożliwiających porozumiewanie się na odległość. 
Przed przystąpieniem do naszych prac chcielibyśmy oczywiście sprawdzić kworum. 

W związku  z tym  proszę  wszystkich  państwa  o przyciśnięcie  dowolnego  przycisku 
na swoich urządzeniach. Bardzo proszę, sprawdzamy kworum. Mamy stwierdzone kwo-
rum. Jest już sześcioro parlamentarzystów, który uczestniczą w posiedzeniu naszej pod-
komisji. Zostawimy jeszcze otwarte głosowanie, żeby ci z państwa, którzy mają problemy 
techniczne albo komunikacyjne, mogli się przyłączyć. Możemy rozpocząć procedowanie. 
Porządek dzisiejszego  posiedzenia  zwołanego  przez marszałek Sejmu przewiduje 

przede wszystkim omówienie i przyjęcie planu pracy podkomisji na rok 2021. Ja tylko 
w paru słowach chciałbym wyrazić wielką satysfakcję, że zdrowie publiczne powróciło 
po kilku latach przerwy do prac naszego parlamentu, do naszego Sejmu. Podkomisja 
do spraw zdrowia publicznego funkcjonowała już w poprzednich kadencjach naszego 
Sejmu. 
Zdrowie publiczne  jest obecne praktycznie w całej przestrzeni naszego życia,  tak 

w polityce, jak i w administracji publicznej, ekonomii, zarządzaniu, szkolnictwie i wielu 
dziedzinach życia. Zadaniem zdrowia publicznego powinno być przede wszystkim zapo-
bieganie chorobom, przedłużanie życia, promocja zdrowego trybu życia i prawidłowego 
żywienia, poprawa jakości życia. A w związku z tym dramatycznym rokiem, który mamy 
już za sobą, w związku z pandemią mamy nadzieję, że po jej zakończeniu będzie to wiel-
kie wyzwanie dla zdrowia publicznego, a dlatego też dla naszej podkomisji, żeby doko-
nać transformacji z takiej medycyny naprawczej, którą dziś się zajmujemy, na narzędzia 
właściwe dla zdrowia publicznego. 
Chciałbym, abyśmy wrócili do bardzo trudnych tematów, jak średnia długość życia 

Polaków, która od kilku lat się obniża, a także nadrobienie zaległości, jeżeli chodzi o lata 
przeżycia Polaków w zdrowiu. Mam nadzieję, że podkomisja będzie takim forum dysku-
sji, w którym udział będą brali eksperci medyczni, organizacje obywatelskie, a przede 
wszystkim przedstawiciele naszego ministerstwa  i rządu. W związku z tym ten plan 
pracy, który chciałbym państwu zaproponować – a była możliwość przesyłania do Komi-
sji Zdrowia swoich propozycji – teraz przedstawię. 
Jeżeli pozwolą państwo, chciałbym zaproponować osiem punktów do pracy naszej 

podkomisji. Do przerwy wakacyjnej, czyli do sierpnia, będziemy mieli cztery możliwości 
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spotkania się z państwem w podkomisji stałej. Plan jest taki, aby raz w miesiącu odbyło 
się posiedzenie podkomisji – cztery do okresu urlopowego, sierpniowego, i cztery do końca 
roku. Nie mamy tego dużo, ale zbyt wiele rzeczy będzie do omówienia. W związku z tym, 
jeżeli państwo pozwolą, zaproponuję tematy naszych spotkań. 
Pierwszym  tematem,  który  zaproponuję  państwu  do naszych  obrad  w kwiet-

niu,  byłaby  informacja  na temat  realizacji  „Narodowego  programu  zdrowia”                                                        
na lata 2016–2020 oraz informacja na temat rozporządzenia Rady Ministrów w sprawie 
„Narodowego programu zdrowia” na lata 2021–2025. Oczywiście materiał będzie pre-
zentował przedstawiciel Ministerstwa Zdrowia. To będzie temat kwietniowy. 
Jeżeli  chodzi  o kolejny  temat,  proponuję  państwu  informację  na temat  raportu 

o sytuacji zdrowotnej ludności Polski i jej uwarunkowaniach oraz wpływie na kreowanie 
polityki zdrowotnej. Ta informacja również będzie przedstawiona przez ministra zdro-
wia oraz przez dyrektora Narodowego Instytutu Zdrowia Publicznego – Państwowego 
Zakładu Higieny. 
Kolejny  temat,  który  chciałbym  państwu  zaproponować,  to informacja  na temat 

dostępności szczepień ochronnych dla dzieci, młodzieży oraz dorosłych z grup ryzyka 
– stan obecny i strategia ewentualnych zmian. Materiał również powinien być przedsta-
wiony przez Ministerstwo Zdrowia. 
Czwarty temat to jest  jakby kontynuacja  tematu, który był  już w podkomisji  sta-

łej do spraw zdrowia publicznego funkcjonującej w poprzedniej kadencji, a mianowicie 
informacja na temat programu eradykacji  zakażeń HCV w Polsce. To również byłby 
temat przygotowany przez ministra zdrowia. 
Po przerwie sierpniowej kolejne cztery spotkania. We wrześniu – moja propozycja 

–  informacja  na temat  przyczyn nierówności w zdrowiu  oraz  działań  zmierzających 
do przeciwdziałania wpływowi sytuacji społeczno-ekonomicznej na zdrowie obywateli. 
To materiał przygotowany przez Ministerstwo Zdrowia, Ministerstwo Rodziny i Polityki 
Społecznej. 
Kolejny temat – informacja na temat zapobiegania i zwalczania nadwagi oraz otyłości 

– Ministerstwo Zdrowia, minister edukacji i nauki. Temat bardzo potrzebny. 
Kolejnym tematem, który chciałbym państwu zaproponować, jest informacja na temat 

zwalczania uzależnień  od alkoholu  oraz nikotyny. Materiały  powinny być  przygoto-
wane przez Ministerstwo Zdrowia, Ministerstwo Finansów oraz Ministerstwo Edukacji 
i Nauki. 
I grudniowe  posiedzenie  naszej  podkomisji  –  propozycja  –  na temat  skutków                       

epidemii SARS-CoV-2 dla zdrowia publicznego oraz ograniczenia jej długoterminowych 
skutków – Ministerstwo Zdrowia. Mam nadzieję, że ten grudniowy termin, który pań-
stwu proponuję na rozpatrzenie tej informacji, będzie aktualny. Mamy wszyscy nadzieję, 
że do końca roku uporamy się z pandemią i będziemy mogli podsumować te wszystkie 
problemy dotyczące zdrowia publicznego związane z epidemią SARS-CoV-2. 
To jest osiem tematów, które państwu proponuję,  jeżeli państwo będziecie je apro-

bować. W związku  z tym  prosiłbym  o głosowanie.  Jeżeli  są jakieś  głosy  w dyskusji,                 
to bardzo proszę. 
Otwieram  dyskusję  i proszę  państwa  o ewentualne  zgłoszenia  w tym  zakresie.         

Pani poseł Zawisza, bardzo proszę. 

Poseł Marcelina Zawisza (Lewica): 
Dziękuję bardzo za możliwość zabrania głosu. Ja bardzo króciutko. Wydaje mi się, że ten 
temat dotyczący szczepień warto by było rozszerzyć. To znaczy nie tylko grupy ryzyka, 
ale też pracownicy oraz osoby, które przyjeżdżają do naszego kraju – i jak wygląda proces 
szczepienia, jeżeli chodzi o tych pracowników, którzy przyjeżdżają z krajów, gdzie szcze-
pienia nie są obowiązkowe. Wydaje mi się ważne, żebyśmy to uwzględnili, bo powoduje 
to wzrost zakażeń. Moglibyśmy przedstawić jakieś rekomendacje i zastanowić się,  jak 
rozwiązać ten problem, bo on jest do rozwiązania. 

Przewodniczący poseł Marek Hok (KO): 
Jest  to zasadna  uwaga.  Temat,  który  zgłosiłem,  oficjalnie  nazywa  się:  informacja 
na temat dostępności szczepień ochronnych dla dzieci, młodzieży oraz dorosłych z grup 
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ryzyka – stan obecny i strategia ewentualnych zmian. Jeżeli pani poseł proponuje dopisa-
nie jakiejś treści do tego tematu, to bardzo proszę. Wtedy mielibyśmy go już zapisanego 
w całości i ewentualnie do przegłosowania. Jak pani poseł uważa, że ten temat miałby 
brzmieć? Bardzo proszę. 

Poseł Marcelina Zawisza (Lewica): 
Myślę, że warto byłoby dodać po prostu pracowników migracyjnych. Myślę, że to by nam 
rozwiązało w dużej mierze problem. Pracowników napływowych – o!

Przewodniczący poseł Marek Hok (KO): 
Dobrze. Dopiszemy w takim razie taką adnotację…

Poseł Marcelina Zawisza (Lewica): 
Bardzo dziękuję. 

Przewodniczący poseł Marek Hok (KO): 
Jeżeli nie będzie  zgłoszeń,  to pozostali  państwo, panie posłanki  i panowie posłowie, 
akceptują tę zmianę. Rozumiem, że jest aprobata do tego typu zmiany tego zapisu. 
Jeśli  są inne  zgłoszenia  ze strony  państwa  do planu  pracy,  to bardzo  proszę. 

Nie ma innych zgłoszeń. W związku z tym czy państwo aprobują tych osiem tematów 
do końca roku? Jeżeli tak, to proszę o głosowanie. 
Proszę o włączenie procedury głosowania. Kto z państwa jest za planem pracy podko-

misji stałej do spraw zdrowia publicznego na okres od 1 kwietnia do 31 grudnia 2021 r.? 
Bardzo proszę o przyciśnięcie… Kto jest przeciw? Kto wstrzymuje się? 
Proszę państwa, mamy już podsumowane wyniki naszego głosowania. Wyświetlimy 

wyniki. 
Głosowało 5 posłanek i posłów – za 5, przeciw nikt i nikt nie wstrzymał się od głosu. 

Propozycja została przyjęta. Stwierdzam, że podkomisja stała do spraw zdrowia publicz-
nego przyjęła plan pracy na rok 2021. 
Chciałbym państwu serdecznie podziękować za udział w naszym dzisiejszym spotka-

niu. Na tym porządek został wyczerpany. Serdecznie dziękuję i mam nadzieję, że uzgod-
nimy termin pierwszego spotkania, już kwietniowego. 
Jeszcze raz dziękuję. Życzę dużo zdrowia. Uważajcie na siebie. Wszystkiego najlep-

szego. Dziękuję. 


